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AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

29 Kasım 2012 tarihli yazısıdır.

Halepli sanayici… 
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SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
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ANAP’lı Meclis 
üyeleri kavga etti

İşsizlik ve istihdamın 
daralması bazı sektörlerin 

çökmesi demektir 4’TE
4’TE

Halep’te varlıklı bir sanayici iken 
Gaziantep’e kaçmak/göç etmek zorunda 
kalan bir işadamı arkadaşımla konuşuyoruz.

İş konusunda bir araştırma için iki gün 
önce gittiğimiz Antep’e yakın, denize kıyısı 
bulunan bir ilçede öğle yemeğinde balık 
yerken denize girenleri de imrenerek 
seyrediyoruz.

Hava Gaziantep’teki gibi değil, bayağı 
ılık ama denize de pek girilecek gibi değil. 
İşadamı arkadaşım denizden çıkan bir 
gence takılıyor, “Sen denize girdin ben 
üşüdüm vallaha…” diyor.

Genç adam da, “Deniz suyu daha sıcak” 
diye cevap veriyor.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığı Çalışma Genel Müdürü 
Cengiz Delibaş, işçi işveren 
işbirliğinin önemli olduğunu 
belirterek, "Gerçek sosyal ortaklar 
gibi davranmalıyız. Aksi takdirde 
işsizlik, istihdamın daralması, bazı 
sektörlerin çökmesi olarak karşımıza 
çıkabilir" dedi.

Belediye Meclisi 12. seçim dönemi 
haziran ayı olağan toplantısını Ömer 
Arpacıoğlu başkanlığında yaptı.

 Arpacıoğlu’nun partizan tutumu 
meyvelerini vermeye başladı: Gidişi 
beğenmeyen ANAP’lılar SODEP'lilerle 
işbirliği yaptılar… 

Başkan Vekilliğine bir SODEP’li 
seçildi. Daimi Encümen üyeleri 
SODEP’lilerle işbirliği yapılarak 
tamamen değiştirildi

25 Kasım Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele Günü

Erkekler 15 yılda 4 bin 179 kadını 
öldürdü, 7 bin 221 kadını yaraladı

Erkekler, 1 Ocak 2024-18 
Kasım 2024 dönemindeki 
322 günde en az 344 kadını 
öldürdü, en az 558 kadına 
şiddet uyguladı. Aynı 
dönemde, en az 263 kadının 
ölümü basına “şüpheli” 
olarak yansıdı. bianet'in 
yerel ve ulusal gazetelerden, 
haber sitelerinden ve 
ajanslardan derlediği 
haberlere göre; erkekler, 
Türkiye’nin birçok ilinde 1 
Ocak 2024 – 18 Kasım 2024 
dönemindeki 322 günde, en 
az 344 kadını öldürdü.

10 bin dekar alandaki üretim 5 bin dekara geriledi

Küresel iklim krizi kiraz 
ağaçlarını kurutmaya başlattı

Küresel iklim Antep fıstığı, zeytin 
ve üzüm gibi birçok ürünü gibi kirazı 
da olumsuz etkiledi. Küresel iklim 
dolayısıyla geçmiş yıllarda 10 bin dekar 
üretimi yapılan Şehitkamil’de bu oran 
5 bin dekara geriledi. Üreticiler, bu 
gidişle birkaç yıl sonra kiraz üretimi 
olmayacağının altını çizdi. 

10 bin dekar olan 
kiraz üretimi 5 bin 

dekara geriledi
Türkiye’nin 

kiraz üretiminde 
önemli bir paya 
sahip Antep’te 
kiraz üretimi 
yapılan tarımsal 
alan, küresel iklim 
nedeniyle azalmaya 
devam ediyor. 

Antep’in en önemli sektörleri arasında yer alan mobilya da ülke genelinde 
yaşanan ekonomik krizden üzerine düşeni fazlasıyla aldı. Üretim kapasitesinin 
yüzde 35 oranında azaldığı sektörde ihracatta istenilen rakamlara ulaşılamadı 

Nakit sıkıntısı yaşayan 
sektör krediye ulaşamıyor 

Piyasanın canlı olmadığını dile getiren Gaziantep Mobilyacılar Odası Başkanı Ali Kutlu, üretimin yüzde 35 
azaldığına dikkat çekerken, en büyük sıkıntının krediye ulaşılamaması ve yaşanan nakit olduğunu dile getirdi. 

Krediye başvuran 
esnaf sayısı arttı

Krediye başvuran esnaf sayısının geçen 
yıllara göre arttığına dikkat çeken Kutlu, 
‘’Özel bankalarda kredi faiz oranları 
yüzde 60 dolaylarında iken bu oran esnaf 
kefaletlerde yüzde 30 civarında. Ayrıca 
750 bin lira olan kredi limiti günümüz 
şartlarına göre çok düşük. Bu limitinde 
arttırılması gerekiyor’’ şeklinde konuştu. 

Mobilya sektöründe
daralma söz konusu

Ülke genelinde yaşanan ekonomik 
krizden her sektör gibi mobilya sektörünün 
de üzerine düşeni aldığına dikkat çeken 
Başkan Kutlu, ‘’Tüm sektörlerde olduğu 
gibi bizim sektörümüzde de bir daralma 
söz konusu. Fakat çaba göstererek 
ve mücadele ederek ayakta kalmaya 
çalışıyoruz. Bunun yanı sıra krediye kolay 
şekilde ulaşılamadığı gibi piyasamızda bir 
nakit sıkıntısı yaşanıyor’’ dedi. 

İhracatta istenilen 
rakamlara ulaşılamadı

İhracatta istenilen rakamlara 
ulaşılamadığını belirten Kutlu, 
‘’Nispeten mobilya ihracatı yapıldı ancak 
geçmiş yıllardaki oranları maalesef 
yakalayamadık.” dedi.

Yaprak temizleme mesaisi başladıYaprak temizleme mesaisi başladı
Antep’te sonbaharın 

gelmesiyle beraber 
temizlik işçilerinin 
yaprak temizleme mesaisi 
başladı. İşçiler, yağmurla 
birlikte ağaçları terkeden 
yaprakları temizlemek için 
yoğun çaba harcıyor. 4’TE

Esnafın ve ekonominin canlanması 
için faizler düşmeli 2024 yılının sektör açısından 

sıkıntılı geçtiğini vurgulayan 
Gaziantep Bakırcılar, Saatçiler, Av 
Bayileri ve Sedefçiler Odası Başkanı 
Celal Açık, esnafın ve ekonominin 
canlanması için faizlerin düşmesi 
gerektiğini vurguladı. 4’TE

"İşitme engeli olan çift artık 
birbirlerinin sesini duyabilecek"

Doğuştan işitme engelli Hülya-Serdar Çeliktürk çifti, 
Gaziantep Şehir Hastanesi Kulak Burun Boğaz Polikliniğine 
başvurdu. Kulak Burun Boğaz Uzmanı Doç. Dr. Secaattin 
Gülşen , tarafından  koklear implant (biyonik kulak) operasyonu 
yapılan çift, birbirlerinin sesini ilk kez duydu.
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EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
HIKMET TUNALI ECZANESI

Hürriyet Cd. N:21/D (küçük sigorta binası ve kardeşler 
simit fırını yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0-342-230 68 17
BABI SIFA ECZANESİ

GÜNEŞ MAH. 1 NOLU CAD. NO:196 (GÜNEŞ SOSYAL 
TESİSİ CİVARI) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0501 212 16 46
SERRA ECZANESI

Bozoklar Mah. 177 nolu Cad. N:26 (Perilikaya Sağ.Ocğ.
Kar.) / ŞAHİNBEY / Telefon : 03422262071

ERÇELEBİ ECZANESİ
Binevler Mahallesi Üniversite Bulvarı No:162/A 

(Akademi Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 338 0010

ÖĞÜT ECZANESİ
Akkent Mahallesi 400 Nolu Cadde No:69/A (Akkent 
Tranway Durağı Karşısı- Opet Petrol Çaprazı- GAP 

GROSS İLERİSİ) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 (501) 145 27 95

ZEUGMA ECZANESİ
GÜNEYKENT MAHALLESİ 102208 NOLU CADDE 

NO:1 (Defalife Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 561 27 47

LEMAN ECZANESİ
23 Nisan Mahallesi Üniversite Bul.No:317/C ( Gaziantep 

Tıp Fakültesi Karşısı ) / ŞAHİNBEY
Telefon : 03423604643

EMRE ECZANESİ
Ertuğrul Gazi mah.189012 nolu cad. No:10/A (Doğuser 

Seramik karşı sokağı, Getir sokağı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 342 344 36 17

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
ZAMBAK ECZANESİ

MÜCAHİTLER MAHALLESİ 52007 NOLU SOKAK 
NO:4/F(Olay TV arkası, Şehitkamil Kongre Merkezi 

karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 3426060585

GAZİ MUHTAR ECZANESİ
Değirmiçem Mahallesi Gazi Muhtar Paşa Bulvarı 

Buhara İş Merkezi Zemin Kat No:24/D (Muhittinoğlu 
Toyota plaza BP petrol civarı,Seç Baklavaları yanı) / 

ŞEHİTKAMİL / Telefon : 0530 6570027
ERKENT ECZANESI

Cemil Alevli Cad.(Cahit Nakıpoğlu İlköğretim Okulu 
Civarı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 321 45 00

GÖZÜŞİRİN ECZANESİ
Değirmiçem Mah.Fevzi Çakmak Bulvarı No:40/B (25 

ARALIK DEVLET HASTANESİ ACİL ÇIKIŞI KARŞISI) / 
ŞEHİTKAMİL / Telefon : 03423392212

KILIÇ ECZANESİ
Çıksorut Yeni Mah. 43 nolu Sk.N:5/A (Çıksorut 

Sağlık Ocağı Karşısı - Çıksorut Güven Karakolu Yanı) / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 05366850247
GÜVEN ECZANESİ

Kayaönü Mh.59.Sk.No:8 (Safir ve Elit Otel Arkası-Zafer 
Petrol Arkası- Güvenpark Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0 342 3232327
GELGEÇ ECZANESİ

Karacaahmet mah. 38008 cadde No:23/B ( Karacaahmet 
Sembol Market çaprazı - Yılda petroller civarı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 503 26 27
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

İş konusunda bir araştırma için iki 
gün önce gittiğimiz Antep’e yakın, 
denize kıyısı bulunan bir ilçede 
öğle yemeğinde balık yerken denize 
girenleri de imrenerek seyrediyoruz.

Hava Gaziantep’teki gibi değil, bayağı 
ılık ama denize de pek girilecek gibi 
değil. İşadamı arkadaşım denizden 
çıkan bir gence takılıyor, “Sen denize 
girdin ben üşüdüm vallaha…” diyor.

Genç adam da, “Deniz suyu daha 
sıcak” diye cevap veriyor.

                          ***
Garsondan kağıt kalem istedim 

ve arkadaşımın önüne koyup, “Çiz 
bakalım şuraya bir Suriye haritası. Kaça 
bölünüyorsunuz, bir görelim!..” dedim.

Lazkiye Bölgesi’ni içine alan kıyıdan 
bir bölüm ayırdı ve üzerine ‘Esad’ın 
yeni devleti’ yazdı.

Kürdistan’a ayrılan bölgeyi biraz 
düşünceli çizdi, Halep ve Şam’ın da 
içinde bulunduğu geniş alanı tarayarak, 
“Burası Müslüman Kardeşler’in de 
olabilir, başka bir grubun da” dedikten 
sonra, “Aslında iş o kadar karışık ki, 
en başta Suudiler’in sonra İran’ın 
sanki mal sahipleri gibi içimizde 
eli var. Katar’ın parası, Rusya’nın 

emperyal gücü ve Türkiye’nin de hala 
anlayamadığım, bir mana veremediğim 
ama dost olarak kabul edemediğim 
inadı ülkemi mahvediyor” diye 
kahretti!

                       ***
Arkadaşım, sanayi bölgesindeki 

fabrikasını kapamış, Halep’in en seçkin 
semtindeki evini de amcasına teslim 
edip Antep’e gelmiş.

“Yani, eviniz ve işyeriniz güvende 
mi?” diye galiba abuk bir soru 
yöneltince çok üzüldü: “Nereden 
bilebilirim ki! Belki de haramiler 
çoktan benim makinaları söküp, 
yurtdışına götürmüş olabilirler. 
Evimin olduğu semte şimdilik uğrayan 
veya düşen bomba yok. Ama her an 
olabilir!..”

                      ***
Söylediklerini dinleyince endişeye 

kapılıyorum, benim düşünceli halimi 
izleyince o da ağlamaklı oluyor.

Çok tatlı bir oğlu var, 12-13 yaşında 
olsa gerek. O kadar güzel ve aksansız 
bir İngilizce konuşuyor ki. Sanki 
karşımda bir İngiliz genci var. Halep’te 
bir İngiliz okuluna gidiyormuş. İyi bir 
okul olsa gerek, çünkü bu kadar iyi bir 

lisan öğretimi ancak kaliteli bir okulda 
olabilir.

Dün Halep’te varlıklı bir ailesin. 
Şehrin en güzel semtinde oturuyorsun. 
Çocuklarını yabancı okullara 
gönderebiliyorsun. Mutlu bir yaşam 
sürüyorsun. Ama bir gün sonra bir 
kabus gibi herşeyini kaybediyorsun!

                          ***
Sanki ne düşündüğümü anlamış gibi 

bir anısını anlatıyor:
“Irak savaşında varlıklı bir aile 

ülkesinden kaçarak Halep’e sığınmıştı. 
Bir tesadüf eseri tanıştık. Ona 
yardımcı oldum. Boş olan bir evimi 
ona verdim. Diğer sorunlarında da 
hep destek verdim. Eşimle bu durumu 
bazen konuşurken ikimiz de tahtalara 
vururduk! Bir gün bizim de başımıza 
geleceğine hiç ama hiç ihtimal 
vermezdik! Acaba birgün uyanıp bütün 
bunların bir rüya olduğunu görecek 
miyim?”

                         ***
Gaziantep’te boş oturmayıp bir 

şeyler yapmak istiyor. Halep’te yaptığı 
işi küçükten başlayarak büyütmeyi 
düşünüyor. Ama zorluklar aklına 
gelince gözleri dalıp dalıp gidiyor. ‘Mal 

canın yongası’ deyimi, söylemiyor ama 
eminim kafasını kemiriyor, maruz 
kaldığı haksızlığı hazmedemiyor.

                           ***
“Antep’te böyle senin gibi Suriye’den 

gelen varlıklı ailelerin sayısı nedir? Bir 
fikrin var mı?” diye sorunca hemen 
yanıt veriyor:

“2 bin aile var.”
“Onlar ne yapıyor? Rahatlar mı? 

Çocuklar ne yapıyor?”
“Hepsi benim gibi. Burada bir şeyler 

yapamaya başlasak mı? Yoksa biraz 
daha beklersek, bir şeyler olur mu? 
Günler böyle geçiyor. Çocuklarımızı 
okula gönderiyoruz. Burada yabancı 
çocukları kabul eden özel okul var. 
Aslında burası güzel. Yaşam kalitemiz 
iyi. Bu bakımlardan hiç sıkıntımız yok. 
Bir de ne olacağımız bilebilsek…”

                           ***
Fakirlik, zenginlik!.. Sıkıntılar, 

sorunlar!..
Tamam da, önce insana içinde 

güvende yaşayacağın bir vatan gerek!Halepli sanayici… 
Aykut Tuzcu’nun 

29 Kasım 2012
tarihli yazısıdır

Halep’te varlıklı bir sanayici 
iken Gaziantep’e kaçmak/göç 
etmek zorunda kalan bir işadamı 
arkadaşımla konuşuyoruz.

Dünya Esnaf ve Sanatkarlar 
Derneği'nin düzenlediği 
“İstihdamın Artırılmasında 
Esnaf ve Sanatkarın Rolü” 
başlıklı toplantıda, mobilya 
üretimi, pazarcılık, kasaplık, 

berberlik, kuaförlük ve 
güzellik salonları gibi hizmet 
sektörlerinden gelen federasyon 
başkanları, hükümete istihdam 
konusunda acil önlem 
alınması gerektiğini belirtti. 

Federasyon başkanları, iş gücü 
kaynağında ciddi bir eksiklik 
olduğunu vurgulayarak, tedbir 
alınmazsa esnaf ve sanatkar 
mesleğini icra edebilecek insan 
bulunamayacağı konusunda 
uyarıda bulundu.

Toplantıya katılan Türkiye 
Ayakkabıcılar Federasyonu 
Başkanı Ahmet Aydan, Türkiye 
Sebzeciler Meyveciler ve 
Seyyar Pazarcılar Federasyonu 
Başkanı Ali Karaca, Türkiye 
Berberler, Kuaförler ve 
Güzellik Salonu İşletmecileri 
Federasyonu Başkanı Bayram 
Karakaş, Türkiye Ağaç İşleri 
Federasyonu Başkanı Hüseyin 
Taklacı ve Türkiye Kasaplar 
Federasyonu Başkanı Osman 
Yardımcı, hükümetten esnaf 
ve sanatkarların eğitimi 
ve istihdamı için yeni 

düzenlemeler talep etti. Yapılan 
açıklamada, çıraklık eğitim 
merkezlerine öğrenci gelmediği 
ve meslek okullarının teşvik 
edilmesi gerektiği vurgulandı. 
Ayrıca, meslek odalarına 
kayıt zorunluluğu getirilmesi 
gerektiği belirtildi.

Federasyon başkanları, 
Kasaplara köfte yapma hakkı 
verilmesi, esnafın yurtdışındaki 
fuar ve ticaret etkinliklerine 
katılımını kolaylaştıracak 
yeşil pasaport verilmesi ve 5 
yıl vadeli krediler ile sektöre 
destek verilmesi gerektiğini 
ifade etti. Ayrıca, zincir 
marketlerin piyasa üzerindeki 
etkilerinin düzenlenmesi ve 
küçük esnafın korunması 
amacıyla perakende yasasının 
çıkarılması gerektiği belirtildi. 
Cumhuriyet

Meslek eğitimi ve iş gücü 
kaynaklarına dair düzenleme yapılmalı

‘Mobilya üretimi, pazarcılık, 
kasaplık, berberlik, kuaförlük 

yapacak insan kalmayacak'

Esnaf federasyonları, hükümete istihdam konusunda acil önlem çağrısında bulundu. 
Federasyon başkanları, çıraklık eğitimine ilgi olmaması ve kayıtdışı çalışmanın arttığını 
vurgulayarak, meslek eğitimi ve iş gücü kaynaklarına dair düzenlemeler talep etti.

PPK'nın karar metninde şu 
ifadelere yer verildi:

"Ekim ayında enflasyonun ana 
eğiliminde düşüş gözlenmiştir. Son 
çeyreğe ilişkin göstergeler yurt içi 
talebin yavaşlamaya devam ederek 
enflasyondaki düşüşü destekleyici 
seviyelere geldiğini ima etmektedir. 
Temel mal enflasyonu düşük 
seyretmeye devam ederken, 
hizmet enflasyonunda iyileşmeye 
dair sinyaller belirginleşmiştir. 
Geçici arz koşullarına bağlı olarak 
işlenmemiş gıda enflasyonu 
yüksek seyrini sürdürmektedir. 
Enflasyon beklentileri ve fiyatlama 
davranışları iyileşme eğilimi 
sergilemekle birlikte, dezenflasyon 
süreci açısından risk unsuru 
olmaya devam etmektedir.

Para politikasındaki 
kararlı duruş; yurt içi talepte 
dengelenme, Türk lirasında 
reel değerlenme ve enflasyon 
beklentilerinde düzelme vasıtası 
ile aylık enflasyonun ana eğilimini 
düşürecek ve dezenflasyon 
sürecini güçlendirecektir. Maliye 
politikasının artan eşgüdümü 
de bu sürece önemli katkı 
sağlayacaktır. Aylık enflasyonun 
ana eğiliminde belirgin ve kalıcı 
bir düşüş sağlanana ve enflasyon 
beklentileri öngörülen tahmin 
aralığına yakınsayana kadar 
sıkı para politikası duruşu 
sürdürülecektir. Bu doğrultuda, 

politika faizinin seviyesi, enflasyon 
gerçekleşmeleri ve beklentileri 
göz önünde bulundurularak 
öngörülen dezenflasyon sürecinin 
gerektirdiği sıkılığı sağlayacak 
şekilde belirlenecektir. Kurul, 
enflasyon üzerindeki yukarı yönlü 
risklere karşı ihtiyatlı duruşunu 
yinelemiştir. Enflasyonda belirgin 
ve kalıcı bir bozulma öngörülmesi 
durumunda para politikası araçları 
etkili şekilde kullanılacaktır.

Kredi ve mevduat piyasalarında 
öngörülenin dışında gelişmeler 
olması durumunda parasal aktarım 
mekanizması ilave makroihtiyati 
adımlarla desteklenecektir. Likidite 
koşulları muhtemel gelişmeler göz 
önünde bulundurularak yakından 
izlenmektedir. Sterilizasyon 
araçları etkili şekilde kullanılmaya 
devam edilecektir.

Kurul, politika kararlarını parasal 
sıkılaştırmanın gecikmeli etkilerini 
de dikkate alarak, enflasyonun ana 
eğilimini geriletecek ve enflasyonu 
orta vadede yüzde 5 hedefine 
ulaştıracak parasal ve finansal 
koşulları sağlayacak şekilde 
belirleyecektir.

Enflasyon ve enflasyonun ana 
eğilimine ilişkin göstergeler 
yakından takip edilecek ve 
Kurul, fiyat istikrarı temel 
amacı doğrultusunda elindeki 
tüm araçları kararlılıkla 
kullanacaktır."T24

Merkez Bankası faizi 
yüzde 50’de sabit tuttu
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası, kasım 

ayı faiz kararını açıkladı. Piyasaların gözlerinin 
çevrildiği TCMB'nin Para Politikası Kurulu (PPK) 
toplantısından ekim ayında olduğu gibi politika 
faizini yüzde 50'de sabit bırakma kararı çıktı.

Piyasada sahte dolar paniği yaşanırken Türkiye 
Bankalar Birliği (TBB) bankalara uyarı yazısı 
gönderdi. İletilen notun ardından bir banka 
da kendi personeline yazı göndererek, sahte 50 
dolarlık banknotlar ile dolandırıcılık eyleminde 
bulunulduğuna dikkat çekildi.

Son 1-1.5 aydır piyasada sahte 50 ve 100 dolar 
paniği arttı. Konuyla ilgili Türkiye Bankalar Birliği 
(TBB) bankalara uyarı yazısı geçince bankalar 
da teyakkuza geçti. Bir bankanın TBB’nin 
bilgilendirme yazısından sonra kendi personeline 
ilettiği notta, sahte 50 dolarlık banknotlar ile 
dolandırıcılık eyleminde bulunulduğuna dikkat 
çekildi.

'50 dolarlık banknot işlemlerinde dikkatli olun'
Hürriyet’in haberine göre, yazıda “Bir bankanın 

bazı şubelerinde dolandırıcılık vakası yaşandığı 
bilgisi alınmıştır. İlgili sahte banknotlar para 
sayma makinelerinden geçebilmekte olup, 
bankamızda halihazırda kullanılmakta olan para 
sayma makinelerinin bu kapsamda güncelleme 

çalışmaları devam etmektedir. Şubelerimizde 
fiziki 50 dolarlık banknot işlemlerinde daha 
dikkatli olunması ve gerekli tedbirlerin alınması 
hususları önem arz etmektedir” ifadelerine yer 
verildi.

Özel bir bankada da dolandırıcılık vakası 
yaşanması son anda önlendi. Bankaya getirilen 
ve içinde 50 dolarlık banknotun da bulunduğu 
dövizin hem para sayma makinesinden hem 
mor ışıktan geçtiği; ancak bir banka çalışanın 
uzmanlığı sayesinde fark edildiği belirtildi.

Yetkili Müesseseler Derneği Başkanı Mustafa 
Ünver, “Ortadoğu, Asya ve Balkan merkezli 
basılan sahte dolarlar İstanbul Kapalıçarşı 
üzerinden piyasaya sürülmeye çalışılıyor. 
Anadolu’da da vardır muhakkak ama ağırlıklı 
olarak Kapalıçarşı’da. Bu durum aşağı yukarı 
1-1.5 aydır var. Ancak piyasa yeni duymaya 
başladı” dedi.

Söz konusu sahte dolar banknotlarının 
bankalardaki para sayma makinelerinden bile 

geçebilmesine ilişkin Ünver, “Her bankada 
böyle olmamakla birlikte, çoğu banka para 
sayma makinelerini kiralama usulüyle ediniyor. 
Kiralama yapılan firma ise çoğunlukla bankanın 
yaşanan bir sahtecilik üzerinden şikâyet getirmesi 
durumunda güncelleme yapıyor” dedi.

100 dolarlık banknotlarda da 
sahtecilik yaşanıyor

Ünver, 3-4 sene önce de aynı durumun 200’lük 
ve 500’lük euro banknotlarında yaşandığını 
anımsattı ve “Kapalıçarşı’da 1 milyon 700 bin 
civarında sahte euro piyasaya sürülmüş, bu yavaş 
yavaş Anadolu’ya yayılmıştı” ifadelerine yer verdi.

Ünver’in verdiği bilgiye göre, yalnızca 50 
dolarlık banknotlarda değil, 100 dolarlık 
banknotlarda da sahtecilik yaşanıyor. 100 dolarlık 
sahte banknotlara Ankara’da da rastlandığını 
ifade eden Ünver, “Ancak bu sorun çoğunlukla 
50 dolarlık banknotlarda mevcut. Çünkü paranın 
tutarı arttıkça kontrol edilebilirliği de artıyor. 50 
dolar çok irdelenmiyor” dedi.sputnik

Piyasada sahte 50 ve 100 dolar paniği arttı
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Belediye organ seçimlerinin 
yapıldığı meclis toplantısında 
Belediye Başkan vekilliğine 
SODEP’li Şevket Demircioğlu 
seçildi. 18 oyla Başkan vekili 
seçilen Demircioğlu, ANAP’lı 
aday Metin Özkarslı’yı bir oy 
farkı ile geçerek seçildi. Belediye 
Meclis 1.Başkanlığına Muharrem 
Özsever, 2. Başkanlığa Mehmet 
Deniz seçildi. Belediye İl Daimi 
Encümen üyeliklerine Kamil 
Gereççi, Ali Özkülekçi ve Ali 
Bağadur seçildi. Ayrıca meclis 
katipliklerine Asım Özsöyler ve 
Hakkı Tataroğlu getirildi. 

19 ANAP’lı, 14 SODEP’li, 
bir HP’li, bir Bağımsız üyenin 
katıldığı meclise SODEP'li 
Şevket Demircioğlu'nun 
seçilmesi ANAP’lılar arasında 

büyük kızgınlık yaratırken, 
karşı gurupta zafer sevinçleri 
oluşturdu. Belediye Meclisinde 
Belediye Başkan vekilliğine 
oy veren bir üye gurup 
toplantısından sonra dövüldü. 
ANAP'lı olduğu bildirilen Ali 
Hallaç adındaki bir partilinin 
Belediye Başkan vekilliğine 
seçilen kişiye oy verdiğini 
iddia ettiği Ali Bağadur'a «Sen 
solculara nasıl oy verirsin» diye 
saldırdı. Ali Hallaç ANAP'lı 
üyelerin arasında Ali Bağadur'u 
dövdü. Meclis toplantısında 
seçimler geç vakte kadar 
uzadığı için gündemin diğer 
maddelerine geçilemedi. 10 
Haziran 1985 günü saat 14’de 
toplanılmak üzere toplantı sona 
erdi.

Arpacıoğlu’nun partizan tutumu meyvelerini vermeye başladı: Gidişi beğenmeyen 
ANAP’lılar SODEP'lilerle işbirliği yaptılar… Başkan Vekilliğine bir SODEP’li seçildi. 

Daimi Encümen üyeleri SODEP’lilerle işbirliği yapılarak tamamen değiştirildi

ANAP’lı Meclis 
üyeleri kavga etti

Belediye Meclisi 12. seçim dönemi haziran ayı olağan toplantısını Ömer Arpacıoğlu başkanlığında yaptı.

18 Haziran’da yürürlüğe girecek 
olan yeni trafik uygulaması kayıt 
tescil, ehliyet, ehliyet sınavı ve ceza 
sisteminde değişiklikler getiriyor.

Trafik Şube Müdürü İhsan Erdem’den 
aldığımız bilgiye göre, ehliyet 
türleri değişiyor. Daha önce amatör, 
profesyonel ve ağır vasıta olan ehliyet 
türleri, şimdi dokuz sınıfa ayrılıyor. 

A-1 Motorlu bisiklet (Mobilet), A-2 
Motosiklet, B- Otomobil, minibüs ve 
kamyonet, C- Kamyon, D- Çekici, E- 
Otobüs, F- Traktör, G- İş makinaları, 
H- özel tertibatlı araçların (Sakatların 
kullandıkları) sürücülerine veriliyor. 
Ehliyet sınav şeklide değişiyor. Daha 
önce yazılı olan sınav değişikliğe 
uğramış, sorular azaltılmıştır. Yeni 
sistemde ise yazılı sınavlar test 
şeklinde yapılıyor. Direksiyon imtihanı 
ise yeniden eskisi gibi yalnızca şehir 
trafiğinde yapılıyor. 

Kayıt tescilde yapılan değişiklik 
ise şöyle: Vatandaş tüm evraklarını 
tamamladıktan sonra kişinin, 
nüfus kayıt, adres, sigorta, vergi 
vs. bilgilerini kapsayan bir form 
doldurup Trafik şube müdürlüğüne 
müracaat ediyor. Müracaat kayda 
alındıktan sonra evraklar müdürlükçe 
onaylanıyor. Yine şube tarafından 
doldurulan bir formla birlikte tüm 

evraklar müracaat sahibine teslim 
edilir. Sürücü bu evrakları devamlı 
aracında taşımak zorunda. Daha 
önceki uygulama da ise bu evraklar 
trafik şube müdürlüğü tarafından 
arşivleniyor. 

Yeni uygulamada ceza sistemi 
de değişiyor. Yeni sistemde peşin 
para ceza alma yöntemi kalkıyor. 
Uygulamada iki evrak düzenleniyor 
Bunlardan biri ceza, diğeri suç zaptı 
oluyor. Suç evrakı mahkemeye, 
ceza evrakı ise mâliyeye veriliyor. 
Para cezası maliye tarafından tahsil 
ediliyor. 

Trafik Şube Müdürü İhsan Erdem: 
“Bu ceza uygulamaları çok iyi 
oldu. Daha önce peşin para cezası 
alındığı için, halk içinde dedikodular 
oluyordu. “Ay sonu geldi, trafik 
polisleri yollara döküldü. Yine 
aylıkları bitti galiba,” dediklerini 
kulaklarımla duydum. Bu sistemde bu 
tür dedikodular da ortadan kalkıyor.

Vatandaşın daha dikkatli 
olmasını istiyoruz. Çünkü daha 
önce cezalandırmak için aracı 
durdurmamız gerekiyordu. Şimdi 
plaka numarası bize yetiyor. Gerekli 
evrakları düzenledikten sonra 
sorumlu olanlara veriyoruz. Onlar 
işlemleri yürütüyor” dedi.

Trafik şubesi müdürü İhsan Erdem’in uyarısı:

“Vatandaş daha dikkatli olsun...”
Yeni trafik sistemi 18 Haziran’da uygulanmaya başlanıyor

İşsizlik ve kayıt dışının 
bir nedeni de rekabet 

Uluslararası Çalışma Örgütü (ILO) 
Türkiye'de İstihdamın Yaygınlaştırması ve 
Kayıt dışı İstihdamın Ele Alınması Sosyal 
Diyalog Projesi toplantısı Gaziantep'te 
gerçekleştirdi. Toplantıda Gaziantep ve 
Türkiye'nin kayıt dışı istihdamı ve istihdam 
değerleri ile kayıt dışı istihdamın önlenmesi 
için neler yapılması gerektiği anlatıldı. 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı 
Çalışma Genel Müdürü Cengiz Delibaş, 
Türkiye'de endüstriyel ilişkilerin geçmişinin 
50 yılda geldiği noktanın tatmin edici bir 
düzeyde olmadığını, işçi işveren sosyal 
diyaloğunun, işletmeler düzeyinde tam 
sağlanamadığını dile getirirken, Son 5 
yılda bu konuda ilerlemeler sağlandığını, 
ancak bu dönemde Türkiye'nin şanssız bir 
durumla karşı karşıya kaldığını bildirdi. 
Uluslararası normları, çağdaş normları 
uygulamak isterken, bir anda küreselleşme 
denilen olguyla karşılaşıldı. Önceden 
vahşi kapitalizm deniyordu, artık vahşi 
küreselleşme demek lazım. Çünkü çok 
acımasız rekabet şartları var" diyen Delibaş, 
Türkiye'nin şu anda yaşadığı işsizlik ve kayıt 
dışı istihdamı arttıran nedenleri de yaşanan 
rekabetin oluşturduğunu belirtti. 

Türkiye çok büyük 
bir çıkmazın içine düştü 

Çin rekabetinin, kotaların kalkmasıyla 
birlikte, hızla piyasaları ele geçirmeye 
başladığını, Türkiye ile kıyaslandığında 
Çin'de ücretlerin 8'de bir olduğunu, 
uluslararası çalışma normlarının, hiçbirinin 
olmadığının da görüldüğünü ifade eden 
Delibaş sözlerine şöyle devam etti: "Tabi bu 
aslında Çin rekabeti değil. Çünkü Çin'in 
yapısına baktığımızda yabancı sermaye 
adı altında, batı sermayesinin Çin'de 
yapılandığını görüyoruz. Batı sermayesi, 
normlardan uzak, rekabet etmeye başladı. 

Bu nedenle Türkiye'de çok büyük bir 
çıkmazın içine düştü. Batı normlarıyla adı 
Çin rekabeti olan acımasız küreselleşmenin 
arasında kaldı. Sosyal uygulamalar, 
uluslararası normlar istenirken, diğer 
taraftan da sanayimizin ayakta kalması için 
bu rekabetle baş başa kaldık. Bu nedenle 
işçi işveren işbirliği çok önemli. Artık bu 
sözde kalmamalı. Gerçek sosyal ortaklar 
gibi davranmalıyız. Aksi takdirde, işsizlik, 
istihdamın daralması, bazı sektörlerin 
çökmesi olarak karşımıza çıkabilir." 

Batı normları ile Çin 
rekabetinin arasında kaldık 

Delibaş, "Bu sosyal istihdamı 
yaygınlaştırma ve kayıt dışı istihdamın ele 
alınması projesi önemsemeli ve projede 
gerçek bir ortak gibi davranmalıyız. Burada 
devletin ve işverenin işbirliği çok önemli. 
Çünkü önce işsizlik ve istihdamın daralması 
ve peşinde bazı sektörlerin çökmesi 
olarak karşımıza çıkacaktır. Bu konuda 
firmalarımız mümkün olduğu kadar 
esnek çalışmalı ve aynı zamanda güvenliği 
sağlamalıdır" diye konuştu. 

Kayıt dışı ekonomi yaygınlaşıyor 
Türkiye Türk İş Temsilcisi Enis 

Bağdadioğlu da konuşmasında, Türkiye'nin 
en önemli sorunlarının işsizlik, yoksulluk 
ve gelir dağılımındaki eşitsizlik olduğunu 
vurgularken, istihdam söz konusu 
olduğunda en çok konuşulanın kayıt dışı 
istihdam olduğunu söyledi ve "İstihdamdan 
anladığımız sendika hak ve özgürlüklerin 
kullanılabilmesi, sosyal güvenlik hakkı ve 
işyerindeki çalışma koşullarının uygun olup 
demokratik katılımın sağlanmış olması, 
işçi-işveren örgütlenmesinin bulunması, 
işyerinin üretkenliği ve katma değer 
yaratmasıdır. Fakat Türkiye'de kayıt dışı 
ekonomi giderek yaygınlaşmaktadır" dedi.

İzleme ve denetlemenin zor olduğu tarım 
ve hizmet sektöründe kayıt dışı fazla 

Türkiye'de kurallara dayalı bir ekonomik 
yapının egemen kılınmadığını, sosyal 
hukuk çerçevesinde geliştirilmiş kurallara 
uymak yerine, kuralsızlığın geçerli 
olduğunu vurgulayan Enis Bağdadioğlu, 
ILO'nun projesinin bir sosyal diyaloğun 
aracı olarak özellikle örgütlü kesimin 
şikayetçi olduğu konuda birlikte ne 
yapabilirizin arayışı olduğunu belirtti ve 
"Sosyal taraflar olarak bir araya geldik. 
Kayıt dışına sebep olan çeşitli olaylar var. 
Bunlardan bir tanesi ekonomiktir. Özellikle 
izleme ve denetlemenin güç olduğu tarım 
ve hizmet sektörlerinde faaliyetler kayıt 
dışıdır. İşletmeler küçüldükçe ve sendikal 
örgütlenme olmayan yerde kayıt dışı 
artmaktadır" diye açıklama yaptı. 

Ekonomik kriz ve durgunluk 
dönemi kayıt dışına yol açıyor 

Çalıştırılan işçi sayısına bağlı olarak 
işletmelerde küçülme görüldüğü, küçülme 
oranında kayıt dışının yaygınlaştığını 
belirten Bağdadioğlu, "İşletmelerin 
neredeyse yüzde 90'ına yakını 10 işçinin 
altında işçi çalıştırmaktadır. İktisadi kriz 
ve durgunluk dönemi kayıt dışına yol 
açmaktadır. İşçiler için işsizliğin yaygın 
olduğu bir noktada önemli olan onun iş 
şartları değil bulabildiği bir işte çalışmaktır. 
Bu da önemli bir etken olarak dikkat 
çekmektedir. Sosyal güvenlik hizmetlerinin 
yetersizliği de işçiler açısından kayıt dışı 
istihdam edilmenin bir gerekçesidir. 
Emeklilik şartlarının uzak, verilen sağlık 
hizmetlerinin yetersiz olduğu bir dönemde 
sosyal güvenlik kapsamında olmanın bir 
getirisi olmamaktadır. İşveren açısından 
olaya baktığınızda gerçekten istihdam 
üzerindeki yükler çok fazladır. Bu yüklerden 
bir kaçış söz konusu olmaktadır. Düşük 
ücretle sağlanan rekabet beraberinde düşük 
verimliliği, düşük kaliteyi getirir ve sonuçta 
ülke olarak hepimiz kaybediyoruz "dedi.

İşsizlik ve istihdamın daralması 
bazı sektörlerin çökmesi demektir 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı Çalışma Genel Müdürü Cengiz Delibaş, işçi işveren 
işbirliğinin önemli olduğunu belirterek, "Gerçek sosyal ortaklar gibi davranmalıyız. Aksi 
takdirde işsizlik, istihdamın daralması, bazı sektörlerin çökmesi olarak karşımıza çıkabilir" dedi.

Çok büyük bir kriz var 
Şu anda çok büyük bir krizin yaşandığını, 

bazı kişilerin bu krizi yok saymaya çalıştığını 
belirten Subaşı, "Gaziantep her alanda, 
özellikle tekstil alanında kan ağlanıyor. Bu 
konuda gerekli önlemlerin alınması gerekir. 
Hükümet tedbir almalı ve sorunun çözümü 
için çalışmalara başlamalıdır. Aynı zamanda 
sanayicilerimizin bu planda öne çıkması 
gerekiyor. Bazı sanayicilerimiz son 50 yılın 
en büyük krizi yaşıyoruz demesine rağmen, 
bazı sanayicilerimiz bir sorun yaşamıyoruz 
diyor. Biz sonunun var olduğunu biliyoruz" 
diye konuştu.

Hükümete şirin görünmeye çalışıyorlar 

Subaşı, Organize Sanayi Bölgesi Başkanı 
Cahit Nakıpoğlu'nun "Gaziantep'te sanayide 
sorun yok. Yalnızca 500 kadar işçiye ücretsiz 
izin verildi. Bu aylar durgunluk ayıdır" 
şeklindeki açıklamasını da hatırlatarak, 
"Böyle konuşarak hükümetle barışık 
olmaya çalışıyor. Oysa bu arkadaşlarımızın 
gerçekleri yansıtması gerekir. Gaziantep' 
te sanayide gerçek anlamda sonunun 
varlığı ve işçilerin çıkarıldığının 
bilinmesi gerekmektedir. Bu sorunu 
Gaziantep'te yapılan Türkiye'de İstihdamın 
Yaygınlaştırılması ve Kayıt dışı İstihdamın 
ele alınacağı toplantıda dile getireceğim" 
dedi.

Son 50 yılın en büyük krizi yaşanıyor 
DİSK Genel İş Sendikası Başkanı Muzaffer Subaşı, OSB'deki fabrikaların 7-8 

bin civarında işçi çıkardığını, 2 bin işçiye ise ücretsiz izin verildiğini söyledi. 

 

Esnaf siftahsız dükkan kapatıyor 
Kentte sanayi kesiminde üretim 

kapasitesinin düştüğünü, enerji 
tüketiminin azaldığını, işçi çıkarmaların 
artığını vurgulayan Ağyüz, "Ekonominin 
lokomotifi inşaat sektörü etkin ve 
sürekli hale geleceğine öldürülmüştür. 
Siftahsız kepenk kapatan esnafımız bazı 
belediyelerin uyguladığı çok yüksek harç ve 
vergiler nedeniyle (işyeri açma, ilan reklam 
vs.) daha da zora girmiştir" dedi. 

Semt pazarları esnafı, yerleşik tuhafiye, 
konfeksiyon vs. esnafını tedirgin eden 
sosyete pazarı kurma izinleri, şehir 
dışından gelen esnafın iş yapmasını 
sağlayarak, kentimizdeki esnafın ekmeğini 
daha da küçültmüştür. Sosyete pazarı 
uygulamaları esnafımıza karşı büyük bir 
haksızlıktır. Halkımıza karşı da büyük 
tuzaktır" dedi. 

Resim, vergi harçlar düşürülmeli 
Kent dışından gelerek ve belediyelerce 

izin verilen ithal pazarlara izin 
verilmemesini isteyen Yaşar Ağyüz, 
ekonomik koşullar ve siftahsız kepenk 
kapatma göz önüne alınarak esnafımıza 
belediye tarafından uygulanan vergi, resim 
ve harçlar en düşük seviyeye çekilmesi 
gerektiğini söyledi. Her toplum kesimi 
için acil tedbirler alınmalı Ağyüz, "Sosyal 
ekonomik belediyecilik bu dönemde 
gereklidir. Ekonomik durgunluk ve yaşam 
zorunluluğunun verdiği sıkıntıların 
her toplum kesimi için acil tedbirlerle 
giderilmesi gerekmektedir. Önerilerimizi, 
belediyelerimizin, esnafımızın, halkımızın 
bilgisine sunuyorum ve ekonomik yaşamın 
sessiz lokomotifi esnafımızın yanında 
olduğumuzun her zamanki gibi bilinmesini 
diliyorum" şeklinde açıklama yaptı.

Esnaf siftahsız 
kepenk kapatıyor 
3 Yıl daha IMF'ye teslim edilen ve yeni Stand-by antlaşmasının 

hükümetçe imzalandığı bir ortamda, ekonomik göstergelerin 
olumlu sinyaller vermediğini söyleyen CHP İl Başkanı Yaşar Ağyüz, 
"Ekonomik ortamda sıcak para olmaması, taksitli satışların yoğunluğu 
ve cazibesi ile kredi kartlarının yükünü çekemeyen vatandaşlarımız 
günlük alış verişlerini bile yapamamaktadır" diye konuştu. 

Binevler Sağlık 
ocağında görevli 
Fatma Mamatoğlu 
ve Sattı Babayiğit 
adlı ebeler, Konak 
mahallesi, Ordu 
caddesinde doğum 
kontrolüyle ilgili 
sorular sorarak 
görevlerini 
yaparlarken Ayşe 
Karagülle adlı bir 
kadın soruları açık 
bularak ebelere 
tükürüp hakaret 

etti. 
Görevli 

memurlara 
hakaret ettiği 
iddiasıyla adliyeye 
sevk edilen otuz 
yaşlarındaki Ayşe 
Karagülle, konuyu 
anlamadığını, 
hakaret etmek 
amacıyla değil, ayıp 
saydığı için kusur 
işlediğini söylemesi 
üzerine serbest 
bırakıldı.

Doğum kontrolüyle ilgili 
soruları cevaplamayan bir hanım 

Görevli ebelere tükürdü
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1 Ocak 2024 - 18 Kasım 2024 
dönemindeki 322 günde en az 263 
kadının ölümü basına “şüpheli” olarak 
yansıdı.

Erkekler, 1 Ocak 2010-18 Kasım 
2024 tarihleri arasında 4 bin 179 

kadını öldürdü 7 bin 221 kadını da 
yaraladı.1 Ocak- 18 Kasım arasında 
basına yansıyan erkek şiddeti 
verilerine göre erkekler, 344 kadını 
öldürdü, 110 kadını taciz etti, 201 
çocuğu istismar etti, 558 kadına 

şiddet uyguladı, 13 kadına tecavüz 
etti. Erkekler en az 544 kadını seks 
işçiliğine zorladı. 263 kadının ölümü 
basına "şüpheli" olarak yansırken, 
erkekler, en az 40 çocuğu öldürdü.

Kadınları kim öldürdü?
En az 242 kadını kocası, sevgilisi 

erkekler, 62 kadını baba, oğul gibi 
ailesinden erkekler, yedi kadını 
damadı, beş kadını komşusu, bir 
kadını işvereni, dokuz kadını da 
arkadaşı öldürdü. En az 4 kadını 
kargocu, tamirci gibi erkekler, bir 
kadını da kadına tecavüz eden erkek 
öldürdü. En az 13 kadını öldüren 
erkeğin yakınlık derecesi basına 
yansımadı.

Erkekler kadınları nasıl öldürdü?
Erkekler, en az 215 kadını ateşli 

silahla, 90 kadını kesici aletle öldürdü. 
En az 15 kadını darp eden erkekler, 
12 kadını boğdu. Erkekler, iki kadını 
yakarak öldürdü. Erkeklerin 10 
kadını nasıl öldürdüğü bilgisi basına 
yansımadı

Erkekler kadınları nerede öldürdü?

Erkekler 184 kadını ev içinde, 154 
kadını sokak, hastane, araç, park 
gibi kamusal alanlarda öldürdü. 
Erkeklerin, altı kadını nerede 
öldürdüğü bilgisi basına yansımadı.

Erkekler kadınları hangi 
“bahanelerle” öldürdü?

Erkekler, 153 kadını ayrılmak 
istediği, barışmak istemediği için 
öldürdü. 17 kadını da kıskandığı 
için öldüren erkekler, 20 kadını da 
gasp etmek, mirasına konmak, kedi 
beslemek gibi bahanelerle öldürdü. 
Erkeklerin 154 kadını öldürme 
bahanesi basına yansımadı.

Kadınları öldüren en az 356 kadın 
fail erkek vardı. Sadece 187 fail 
tutuklandı. En az 66 fail intihar 
etti. 59 fail gözaltına alındı. Altı fail 
hakkında soruşturma başlatıldı. 11 
fail kaçtı. 27 failin hukuki süreci 
basına yansımazken üç fail serbest 
bırakıldı.

Munzur Üniversitesi öğrencisi 
Gülistan Doku'dan 5 Ocak 2020'den 
beri haber alınamıyor. bianet

Erkekler 15 yılda 4 bin 179 kadını 
öldürdü, 7 bin 221 kadını yaraladı

Şehitkamil ilçesinde 10 bin dekar 
alanda yapılan kiraz üretimi yıllar 
içerisinde 5 bin dekara düştü. 
Devletten destek beklediklerini 
ifade eden kiraz üreticileri, iklimin 
bu şekilde gitmesi sonucunda kiraz 
üretimi yapılan tarımsal alanların 
tamamen ortadan kalkacağı uyarısında 
bulundu. 

İklim böyle devam ederse 
ilerleyen zamanlarda bu 

bölgede kiraz yetişmeyecek
Şehitkamil İlçesi Sert Çekirdekli 

Meyve Üreticileri Birliği Başkanı 
Enver Yıldız, küresel iklim nedeniyle 
kiraz ağaçlarının kurumaya 
başladığına dikkat çekerken, ‘’İklim 
nedeniyle bölgemizde ki kiraz ağaçları 
kurumaya başladı. Şimdi ki yağışların 
faydası var ancak istediğimiz düzeyde 
değil. Eğer iklim böyle devam ederse 
ilerleyen zamanlarda bu bölgede kiraz 

yetişmeyecek’’ ifadelerini kullandı. 
Kiraz üreticileri 
zeytine yöneldi

Yıldız, kiraz üreticilerinin kuruyan 
ağaçların yerine zeytin ağacı 
ekmeye başladığının altını çizerken, 
‘’Şehitkamil ilçemizde 10 bin dekarın 
üzerinde kiraz üretimi yapılıyordu 
ancak yıllarda içerisinde bu oranımız 
5 bin dekara düştü, düşmeye de devam 
ediyor. Bunun sonucu olarak ise 
üreticilerimiz zeytine yöneldi’’ dedi. 

İlaç gübre ve diğer 
girdiler konusunda 

destek vermesi lazım
Kiraz üreticilerine destek 

verilmesi çağrısında bulunan Yıldız, 
su projelerine ağırlık verilmesi 
gerektiğini belirtti. ‘’Devlet tarafından 
kiraz üreticilerine hiçbir destek 
olmadığından üreticileri kendi 

imkanları ve çabalarıyla üretim 
yapmaya çalışıyor. Ama üreticinin 
de gücü bir yere kadar. Gaziantep 
Büyükşehir Belediyesi akaryakıt 
desteğinde bulunuyor, lakin 
devletimizin ilaç gübre ve diğer 
girdiler konusunda destek vermesi 
lazım’’ çağrısında bulundu. 

Şehitkamil İlçesi Sert Çekirdekli 
Meyve Üreticileri Birliği Başkanı 
Enver Yıldız, konuşmasını şöyle 
sürdürdü: ‘’Su projeleri ile birlikte 
kanalların sayısının arttırılması, 
alternatif göllerin açılması ve yarım 
kalan projelerin tamamlanması 
lazım. Bunun yanı sıra bölgemizde 
su kuyuları çoğaltılabilir. Şu anda 
yer altında su bulabilmek için 400 
metrenin altına inilmesi gerekiyor. 
Bu da bir maliyet demek. Bu konuda 
üreticilerimize destek çıkılabilir.’’ 
Haber Merkezi 

Küresel iklim krizi kiraz 
ağaçlarını kurutmaya başlattı

Kutlu, “Gerek iç gerekse de yurt dışı 
piyasasında ortalama yüzde 30 oranında 
bir daralma yaşandı. Bunun sonucu olarak 
sektörümüzdeki mobilya üretim kapasitesi 
yüzde 65 dolaylarında seyrediyor’’ 
açıklamasında bulundu. 

Yaz mevsimi ve düğün sezonundan 
esnafın umduğu satışı bulamadığını 
sözlerine ekleyen Kutlu, ‘’2024 yılı 
istediğimiz gibi olmadı. Bu da hükümetin 
uygulamış olduğu sıkı para politikasından 
kaynaklanıyor. Alım gücünün düşmesi 
sonucunda vatandaş istediği alışverişi 
yapamazken, esnaflarımızda istediği 
satışları yapamadı’’ ifadelerini kullandı. 

Ara eleman sorunu had safhada 
Ara eleman sıkıntısının had safhada 

olduğunu sözlerine ekleyen Gaziantep 
Mobilyacılar Odası Başkanı Ali Kutlu, 
konuşmasını şu şekilde devam ettirdi: 
‘’Geçmiş yıllarda ilkokul ve ortaokulu 
bitirenler bir esnafın yanında çırak olarak 
çalışmaya başlardı. Bu şekilde ara eleman 
ihtiyacı karşılanıyordu. Ancak şu anda 
ara elaman ihtiyacı çıraklık ve mesleki 
eğitim liseler aracılığıyla karşılanıyor. Bu 
okullardan gelen sayı ise sektörümüzün 
ihtiyacını tam anlamıyla karşılamıyor.’’ 
Haber Merkezi 

Nakit sıkıntısı 
yaşayan sektör 

krediye ulaşamıyor 

Esnaf ürün satmaya korkuyor
Bakır satma sorunlarının olmadığını 

dile getiren Açık, ‘’Ham maddeye 
yapılan zam, fiyatlardaki istikrarsızlık 
bizi çok olumsuz etkiledi. Önceki 
yıllarda 1 ay vadeli satış yaparken, 
günümüzde 3 gün bile vadeli satış 
yapamıyoruz. Esnaf ürün satmaya 
korkuyor. Çünkü sattığımızın aynısını 
yerine koyamam tedirginliğini yaşıyor. 
Esnaf, yüzde 20 kazanç ile çalışıyor’’ 
tespitini yaptı. 

Teşvikten esnaf faydalanamıyorsa, bu 
bizim gibi idarecilerden kaynaklanıyor
 ‘Bir sanayicinin faydalandığı teşvikten 

esnaf faydalanamıyorsa, bu bizim gibi 
idarecilerden kaynaklanıyordur’ diyen 
Açık, ‘’Sanayicinin bağlı bulunduğu 
kurum olduğu gibi esnafın bağlı 
bulunduğu esnaf odaları var. Sanayicinin 
faydalandığı desteklerden esnafın neden 
faydalanmadığına bakmak lazım. 

TESK, birlik ve esnaf oda başkanları 
esnafın haklarını korumak için var. 
Bende dahil olmak üzere oda ve birlik 
başkanlarının görevi esnafın sorunlarını 
dile getirmek. Eğer bunu yapamıyorsak 
bu koltuklarda oturmanın da bir anlamı 

yok’’ şeklinde konuştu. 
Pahalılıkta İstanbul ve Ankara 
gibi illerle yarışır hale geldik

Gaziantep pahalı söylemlerinin 
turizme olumsuz yansıdığını sözlerine 
ekleyen Açık, alınan bir şişe suyun bile 
şehir ekonomisine katkısının olduğunu 
dile getirdi. ‘’Fiyatlar, öyle bir noktaya 
geldi ki ne oluyor demeye başladık. 
Bakıra yapılan zam bile esnafın yaptığı 
zamlara yetişemedi. Pahalılıkta İstanbul 
ve Ankara gibi illerle yarışır hale geldik. 
Bunun aksini söyleyecek olan varsa özür 
dilemeye razıyız’’ açıklamasını yaptı.

Hem yerli hem de yabancı
turistleri iyi ağırlamamız gerekiyor

Açık, ‘’Kente gelen turist sayısını az 
veya çok biliriz. Çünkü bizler turizmin 
tam kalbinde bulunan Gaziantep 
Kalesi ve çevresinde iş yapıyoruz. 
Yerli veya yabancı turistlerin yüzde 
90’ı bulunduğumuz çevreyi gezmeye 
geliyor. Şehrimize gelen hem yerli hem 
de yabancı turistleri iyi ağırlamamız 
gerekiyor. Bunu uygularken, turist 
bakımından eski canlı günlerimize 
döneriz’’ ifadelerini kullandı. Haber 
Merkezi 

Esnafın ve ekonominin 
canlanması için faizler düşmeli

Yapılan operasyon bahseden ve 
hastanelerinin bu konuda önemli 
bir merkez olduğunu söyleyen 
Gaziantep Şehir Hastanesi Başhekimi 
Prof. Dr. Ilgın Türkçüoğlu, 
"Hastanemizde koklear implant 
ameliyatı gerçekleştirildi. Birbirini 
hiç duymayan işitme engelli çiftimize 
kulak burun boğaz kliniğimizde 
koklear implant operasyonu yapıldı. 
Bu operasyon neticesinde ilk defa 
burada birbirlerini duydular. Ailesiyle 
birlikte bizler de çok duygulandık. 
Bu ameliyatlar için hastanemiz bir 
merkez niteliğinde. Ben bu anlamda 
hekimimizi ve kliniğimizi tebrik 
ediyorum" dedi.

Operasyon süreci ile ilgili bilgiler 
Kulak Burun Boğaz Uzmanı Doç. 
Dr. Seceattin Gülşen, "Çiftimiz bize 
yaklaşık 3 ay önce başvuruda bulundu. 
Karı-koca işitme engelli. Çok uzun 
yıllardır birbirlerini duyamıyorlardı. 
Zamanla işitme engellileri daha da 
arttıkça işitme cihazından fayda 
görmemeye başlamışlar. Biz de 
kendilerine koklear implant ameliyatı 
önerdik. Yaklaşık bir ay önce de 
çiftimize aynı anda bu ameliyatı 
gerçekleştirdik.Ameliyatımız başarılı 
geçti. Bugün de bu cihazların 

aktivasyonlarını yaptık. Dış parçalarını 
taktık ve birbirlerini duymaya 
başladılar. O anlar kendileri için de 
bizim için de ailesi içinde duygulu 
oldu. Bu açıdan biz de çok mutluyuz" 
ifadelerini kullandı.

Gaziantep Şehir Hastanesi’nin bu 
operasyonlar için önemli bir merkez 
olduğunu da belirten Gülşen, " 
Ülkemizde de sayılı merkezlerin 
başına gelmekteyiz. Yıllardır bu 
ameliyatları yapıyoruz. Binin üzerinde 
bir vaka tecrübemiz var. Sadece 
Gaziantep’ten değil Türkiye’nin dört 
bir yanından buraya hastalarımız 
gelmekte ve ameliyatlarını başarılı bir 
şekilde yapmaktayız. İnsanları tekrar 
sesle buluşturduğumuz için ve onların 
duymasına vesile olduğumuz için ekip 
olarak mutluyuz" şeklinde konuştu.

"Kızım doğuştan beri işitme 
engelliydi. Kızımın ilk duyma anında 
çok duygulandım. Çok ağladım ama 
çok da mutlu oldum. Kızım daha 
önce bana zorlanarak anne demeye 
çalışıyordu ama bugün kızım ilk kez 
bağırarak anne dedi. Bunu duyunca 
çok duygulandım. Bugünlere çok 
şükür. Hocamıza, hastane yönetimine 
de çok teşekkür ediyorum." Haber 
Merkezi

"İşitme engeli olan çift artık 
birbirlerinin sesini duyabilecek"

Yaprak temizleme mesaisi başladı
Kent, sonbaharın 

gelmesiyle beraber adeta sarı 
ve turuncu renge büründü

Kent merkezi, sonbaharın 
gelmesiyle beraber adeta sarı ve 
turuncu renge büründü. Temizlik 
işçileri, her gün sabah erken 
saatlerde başlayarak, ağaçlardan 
düşen yaprakları temizliyor. 
Yaprakların temizlenmesi ile birlikte 
hem çevre temiz kalıyor hem de 
yapraklar başka yere uçmuyor.

Sokaklarda ve caddelerde 
yaprak temizleme mesaisi 

hızlandı
Sonbaharın gelişiyle birlikte şehir 

merkezinde sokaklarda ve caddelerde 
yaprak temizleme mesaisi hızlandı. 
Kış mevsiminin etkisiyle sararıp 
ağacından düşen yapraklar adeta 
bir halı gibi caddeleri ve sokakları 
kaplıyor. Ancak temizlik işçilerinin 
temizlediği alanların yeniden yaprak 
ile kaplanması çalışanları adeta bir 
kısır döngü içerisinde bırakıyor. Haber 
Merkezi  


